
ZÁPIS Z USTAVUJÍCÍHO ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE MOKRÝ LOM

Termín konání: úterý 18. října 2022 od 18:00 hod. v místnosti obecního úřadu.

Přítomni: Brůžek Miroslav, Dychtl Petr, Ehrlich Martin, Kursa Jaroslav, Šnorková Markéta, Vaclík 
Václav, Zvoníčková Denisa

Program:

1. Zahájení, slib členů zastupitelstva, předání osvědčení
2. Jmenování ověřovatelů zápisu
3. Schválení programu jednání
4. Volba starosty a místostarosty obce
5. Volba předsedů výborů
6. Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí neuvolněných členů 
7. Termíny zasedání, různé

1. Zasedání Zastupitelstva obce Mokrý Lom (dále zastupitelstvo) bylo zahájeno v 18:01 hodin 
dosavadním starostou obce Martinem Ehrlichem („dále jako „předsedající“). Před zahájením 
zasedání bylo členům zastupitelstva obce (při prezenci) předáno osvědčení o zvolení členem 
zastupitelstva obce podle § 53 zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o 
změně některých zákonů, v platném znění. Předsedající konstatoval, že zasedání bylo řádně 
svoláno tak, aby se v souladu s § 91 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 
v platném znění, konalo do 15 dnů ode dne uplynutí lhůty pro podání návrhů soudu na 
neplatnost voleb nebo hlasování (lhůta uplynula dne 7.10.2022, žádný návrh nebyl podán). 
Informace podle § 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu 
zveřejněna v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, a to od 10.10. do 18.10.2022. 
Současně byla zveřejněna na elektronické úřední desce. Předsedající dále z prezenční listiny 
přítomných členů zastupitelstva (viz příloha č. 1) konstatoval, že přítomno je 7 členů 
zastupitelstva (z celkového počtu 7 všech členů zastupitelstva), takže zastupitelstvo je 
usnášeníschopné (§ 92 odst. 3 zákona o obcích).

2. Předsedající v souladu s § 69 odst. 2 zákona o obcích vyzval přítomné členy zastupitelstva ke 
složení slibu. Před složením slibu předsedající upozornil přítomné členy zastupitelstva, že 
odmítnutí složit slib nebo složení slibu s výhradou má za následek zánik mandátu (§ 55 
zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů, 
v platném znění). Složení slibu proběhlo tak, že předsedající přečetl slib stanovený v § 69 
odst. 2 zákona o obcích a jmenovitě vyzval přítomné členy zastupitelstva ke složení slibu 
pronesením slova „slibuji“ a podpisem na připraveném archu (viz příloha č. 2). Žádný člen 
zastupitelstva neodmítl složit slib ani nesložil slib s výhradou.

3. Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Denisu Zvoníčkovou a Petra Dychtla, kteří tuto 
funkci přijali. K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.

Návrh usnesení 2022-1/1: Zastupitelstvo určuje ověřovateli zápisu Denisu Zvoníčkovou a Petra 
Dychtla. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 1 Zdrželi se 0 . Usnesení bylo přijato.

4. Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu následujícího jednání v souladu 
s informací zveřejněnou na úřední desce. K návrhu programu nebyly vzneseny žádné další 
návrhy na doplnění.

Návrh usnesení 2022-1/2: Zastupitelstvo schvaluje program jednání podle návrhu zveřejněného na 
úřední desce. Výsledek hlasování: Pro 7 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.



5. Předsedající zahájil volbu starosty a místostarosty, která je podle platného jednacího řádu 
veřejná. Nikdo z přítomných nevznesl požadavek na tajnou volbu. Předsedající navrhl funkci 
starosty jako neuvolněnou a vyzval přítomné k předkládání návrhů na starostu, jako prvního 
vítěze voleb P. Dychtla. P. Dychtl navrhl, aby starostou zůstal M. Ehrlich. V. Vaclík nevyslovil 
žádný návrh. M. Šnorková navrhla jako protinávrh za starostu V. Vaclíka. J. Kursa, D. 
Zvoníčková a M. Brůžek podpořili M. Ehrlicha. V. Vaclík a M. Ehrlich s návrhem na funkci 
starosty vyslovili souhlas a M. Šnorková požádala kandidáty o vyjádření k věcem, které by měl 
budoucí starosta řešit: přemnožené mouchy v létě, sníženou hladinu vody v rybníce, dostatek 
pitné vody a špatnou silnici do Lahutě. V. Vaclík prohlásil, že by s tím vším dovedl určitě 
vypořádat. M. Ehrlich ke každé záležitosti řekl své stanovisko. K přemnoženým mouchám 
sdělila M. Juraszková, že předsedovi ZD s žádostí o řešení volala již od února, a M. Šnorková 
vyjádřila názor, že by bylo třeba zavolat na hygienu nebo životní prostředí, aby ZD dostalo 
tučnou pokutu a začalo tak situaci konečně řešit. M. Ehrlich sdělil, že únik vody z rybníka se 
řeší, je provizorně opraven a čeká se na techniku. Ke komunikaci do Lahutě M. Ehrlich sdělil, 
že silnice je zahrnuta do seznamu oprav SÚS, není však dlouhodobě její prioritou. M. Brůžek 
popsal nový systém hlídání hladiny vodojemu a uvedl, že po většinu roku vodojem přepadem 
přetéká. Jiné návrhy na starostu nebyly vzneseny. 

Návrh usnesení 2022-1/3a: Zastupitelstvo schvaluje funkci starosty jako neuvolněnou. Výsledek 
hlasování: Pro 7 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

Návrh usnesení 2022-1/3b: Zastupitelstvo volí starostou Václava Vaclíka. Výsledek hlasování: Pro 2
Proti 5 Zdrželi se 0. Usnesení nebylo přijato.

Návrh usnesení 2022-1/3c: Zastupitelstvo volí starostou Martina Ehrlicha. Výsledek hlasování: Pro 5
Proti 2 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

Nově zvolený starosta M. Ehrlich (dále předsedající) navrhl, aby zastupitelstvo volilo jednoho 
místostarostu a jeho funkci jako neuvolněnou, a zároveň podpořil nominaci M. Brůžka do 
této funkce. Ten s kandidaturou souhlasil. M. Šnorková jako protinávrh navrhla za 
místostarostu V. Vaclíka, protože byl jediný protikandidát na starostu a je to proto logické. V. 
Vaclík kandidaturu přijal. J. Kursa, D. Zvoníčková a M. Brůžek podpořili M. Brůžka. Před 
hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko. M. 
Vaclíková sdělila, že M. Brůžek dostal méně hlasů než V. Vaclík. M. Ehrlich prohlásil, že o 
kandidatuře V. Vaclíka uvažoval, ale vzhledem k očekávané náročnosti práce místostarosty
dává přednost zkušenostem M. Brůžka. Jiné návrhy na pozici místostarosty nebyly vzneseny.

Návrh usnesení 2022-1/4a: Zastupitelstvo schvaluje funkci jednoho místostarosty jako neuvolněnou.
Výsledek hlasování: Pro 7 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

Návrh usnesení 2022-1/4b: Zastupitelstvo volí místostarostou Václava Vaclíka. Výsledek hlasování: 
Pro 2 Proti 5 Zdrželi se 0. Usnesení nebylo přijato.

Návrh usnesení 2022-1/4c: Zastupitelstvo volí místostarostou Miroslava Brůžka. Výsledek hlasování: 
Pro 5 Proti 2 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

Starosta dále informoval zastupitelstvo, že pokračuje činnost vytvořených 2 komisí s těmito 
předsedy: komise pro správu vodovodů obce s předsedou P. Vlkem a komise pro správu 
obecních lesů s předsedou J. Borovkou. Jmenovaní s kandidaturou souhlasili. Dále byla dána 
možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko. V. Kuboušek prohlásil, že 
lesní komise by se měla zrušit, protože všechno dřevo dostane P. Vlk. M. Vaclíková prohlásila, 
že jí bylo kdysi starostou sděleno, že přednost při zpracování dřeva z obecního lesa mají 
zastupitelé. M. Ehrlich reagoval, že P. Vlk už dřevem netopí, za poslední roky je problém 
sehnat někoho, kdo by o samovýrobu dřeva měl zájem a OÚ za tu dobu nezaznamenal žádný 
požadavek občanů na samovýrobu dřeva. K této informaci nikdo z přítomných nevznesl 
žádné další relevantní stanovisko.



6. Předsedající úvodem tohoto bodu informoval o povinnosti zřídit finanční a kontrolní výbor 
[§ 117 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. l) zákona o obcích], neboť funkční období výborů 
předchozího zastupitelstva zaniklo spolu se zánikem původního zastupitelstva. Zastupitelstvo 
určuje počet členů výboru, který musí být lichý (§ 117 odst. 3 zákona o obcích), přičemž 
finanční a kontrolní výbor musí mít nejméně tři členy (§ 119 odst. 1 zákona o obcích). Členy 
výboru mohou být členové zastupitelstva i jiné osoby, pouze předsedou výboru může být jen 
člen zastupitelstva (§ 117 odst. 4 zákona o obcích). Členy kontrolního nebo finančního výboru 
nemůže být starosta, místostarosta, tajemník obecního úřadu ani osoby zabezpečující 
rozpočtové a účetní práce na obecním úřadu (§ 119 odst. 1 zákona o obcích). Starosta navrhl 
zřídit oba výbory jako tříčlenné a dále navrhl do funkce předsedy finančního výboru J. Kursu, 
do funkce předsedkyně kontrolního výboru D. Zvoníčkovou. Jmenovaní s kandidaturou 
souhlasili. Jiné návrhy nebyly vzneseny. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i 
přítomným občanům sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo.

Návrh usnesení 2022-1/5: Zastupitelstvo zřizuje tříčlenný finanční výbor. Zastupitelstvo schvaluje 
jako předsedu finančního výboru Jaroslava Kursu. Výsledek hlasování: Pro 5 Proti 2 Zdrželi se 
0. Usnesení bylo přijato.

Návrh usnesení 2022-1/6: Zastupitelstvo zřizuje tříčlenný kontrolní výbor. Zastupitelstvo schvaluje 
jako předsedkyni kontrolního výboru Denisu Zvoníčkovou. Výsledek hlasování: Pro 4 Proti 2
Zdrželi se 1. Usnesení bylo přijato.

Starosta dále sdělil, že do nynější doby byly zřízeny výbory technický, pro ochranu životního
prostředí, kulturní a sociální. M. Šnorková se ptala, co se stalo v kultuře, když v rozpočtu bylo 
300 000 Kč právě na kulturu. J. Kursa vyjmenoval proběhlé akce a M. Ehrlich informoval, že 
téměř celá tato částka byla zamýšlena na rekonstrukci KD, ale z důvodu krize nebyla 
realizována. M. Šnorková namítla, že podle ní v posledním roce se nekonalo nic a zastupitelé 
nikam nechodili mezi lidi, ani na soukromé akce. Předsedající se optal M. Šnorkové, jestli 
souhlasí s kandidaturou na předsedu kulturního a sociálního výboru, a ta souhlasila. Do
funkce předsedy technického výboru navrhl předsedající P. Dychtla, ten souhlasil.
Předsedající jako předsedu výboru pro ochranu životního prostředí navrhl V. Vaclíka, ten ale
s kandidaturou prozatím nesouhlasil, protože se musí s problematikou seznámit. Jiné návrhy 
nebyly vzneseny. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům 
sdělit své stanovisko. Žádné další stanovisko sděleno nebylo.

Návrh usnesení 2022-1/7: Zastupitelstvo zřizuje technický výbor. Zastupitelstvo schvaluje jako 
předsedu technického výboru Petra Dychtla. Výsledek hlasování: Pro 7 Proti 0 Zdrželi se 0. 
Usnesení bylo přijato.

Návrh usnesení 2022-1/8: Zastupitelstvo zřizuje výbor pro kulturní, sportovní a sociální záležitosti. 
Zastupitelstvo schvaluje jako předsedu výboru pro kulturní, sportovní a sociální záležitosti
Markétu Šnorkovou. Výsledek hlasování: Pro 7 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

7. Starosta navrhl zachovat výši měsíční odměny za výkon funkcí neuvolněných členů 
zastupitelstva v dosavadní výši podle nařízení vlády 318/2017 Sb. M. Šnorková prohlásila, že 
oni 2 (ona a V. Vaclík) se chtějí funkční odměny vzdát a vyzývají k tomu i ostatní. Starosta 
namítl, že mu není známo právní stanovisko k možnosti, že by část předsedů výborů či členů 
zastupitelstva nepobírala funkční odměny. Tento bod byl tedy konsenzuálně přesunut na 
další zasedání.

8. Zastupitelstvo projednalo návrhy termínů konání zasedání do konce roku a stanovilo další
zasedání na 8.11. a 13.12.2022 od 18 hod. Starosta požádal přítomné o zaslání požadavků na 
rozpočet na r. 2023 do konce října a vysvětlil novým členům princip práce s rozpočtem včetně 
čerpání financí. Zastupitelé i přítomní občané vznesli různé požadavky na investice (údržba 
hřiště, modernizace veřejného osvětlení, odvod přepadu vody z vodojemu do rybníka) a 
předsedající je opět požádal o návrh těchto investic do rozpočtu i s odpovídající kalkulací. Na 



dotaz k vybudování chodníků předsedající vysvětlil problematiku jejich financování s tím, že 
zastupitelé vždy mohou dát návrh na opětovné projednávání tohoto bodu v zastupitelstvu.

Návrh usnesení 2022-1/9: Zastupitelstvo schvaluje termíny konání dalších zasedání na úterý 8.11. 
a 13.12.2022 vždy od 19:00 hod. Výsledek hlasování: Pro 7 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo 
přijato.

Zasedání zastupitelstva bylo ukončeno v 19:39 hod.

Zapsal M. Ehrlich

Ověřovatelé:  Petr Dychtl

Denisa Zvoníčková




